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Budapest Főváros IX. Kerület 
Ferencváros Önkormányzatának 
Kulturális, Oktatási,  
Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottsága 
 

Jegyzőkönyv 
készült a Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság 2023. december 13-án  

15:30 órakor megtartott rendes nyílt üléséről 
 
Ülés helye:  Polgármesteri Hivatal – Bakáts tér 14. 

II. emeleti ülésterem  
 
Jelen vannak:  Takács Máriusz elnök, 

Árva Péter, 
Bodnár Alex Szilveszter, 
Bucher Franciska, 
Deutsch László, 
Hulse Alexandra, 
Kállay Gáborné, 
Kozma András, 
dr. Mátyás Ferenc, 
Dr. Nagy Attiláné,  
Sajó Ákos tagok. 

 
Hivatal részéről: Döme Zsuzsanna alpolgármester, dr. Ruzsits Ákos Jenő aljegyző, Szilágyi Imre irodavezető, Dr. 
Tomasószkiné dr. Kovács Gyöngyi csoportvezető, Nehéz Jenő informatikus, Benkő Irén jegyzőkönyvvezető. 
 
Meghívottak: Czakóné Dobó Krisztina – a Ferencvárosi Intézményüzemeltetési Központ intézményvezetője. 
 
Takács Máriusz: Szeretettel köszöntök mindenkit. Megállapítom, hogy a Bizottság 11 fővel határozatképes. A 
Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság december 13-i rendes ülését 15.31 perckor megnyitom. 
Kérdezem, hogy van-e valakinek napirend előtti hozzászólása? Deutsch László képviselő úr jelzi napirend előtti 
hozzászólási szándékát? Kérdezem, hogy van-e valakinek a napirendhez észrevétele, javaslata? Nincs. Kérem, 
szavazzunk a napirendről. 
 
Hozzászólás nem volt, a bizottság a napirenddel kapcsolatban az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 144/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
Napirend: 
 
1./ Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzatának 2024. évi költségvetése (I. forduló) 

242/2023., 242/2/2023. sz. előterjesztések 
 Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 
 
2./ Javaslat az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023. (II.21.) önkormányzati rendelet 2795. számú 

költségvetési során lévő előirányzatok átcsoportosítására 
243/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
3./ A BMC Budapest Music Center Kulturális Szolgáltató Kft. kérelmének ismételt megtárgyalása, az új közösségi 

színtér jövőbeni kialakításának támogatása 
249/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 
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4./ Beszámoló a Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata fenntartásában működő köznevelési 
intézmények (Óvodák) 2022/2023. nevelési évben végzett szakmai munkájáról  

239/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
5./ Intézményi alapító okiratok módosítása 

241/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
6./ Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. I. félévi munkaterve 

256/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
7./ Fekete Sas Könyvkiadó Bt. támogatási kérelme 

Sz-360/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

(10 igen, egyhangú) 
A szavazásban 10 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Dr. Nagy Attiláné Igen 
Sajó Ákos Igen 
Takács Máriusz Igen 
Deutsch László Távol 
 
Takács Máriusz: Deutsch László képviselő úr jelzi, hogy véletlenül jelentkezett ki a szavazórendszerből, de ő is 
egyetért a napirenddel, így 11 igennel, egyhangúlag elfogadta a Bizottság a mai ülés napirendjét. 
 
NAPIREND ELŐTTI HOZZÁSZÓLÁS: 
 
Deutsch László: Mindenkit üdvözlök. Kihasználva, hogy mindenki rám figyel, a külső bizottsági tagoknak, akikkel 
ebben az évben már nem találkozunk, kellemes ünnepeket és boldog új évet kívánok. 
 
Takács Máriusz: Köszönjük a jókívánságokat, viszont kívánjuk. 
 
 
NAPIRENDI PONTOK TÁRGYALÁSA: 
 
1./ Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzatának 2024. évi költségvetése (I. forduló) 

242/2023., 242/2/2023. sz. előterjesztések 
 Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 
 
Takács Máriusz: Ahogy a múlt évben is, már idén is decemberben elénk került a költségvetésnek az I. fordulója. 
Kérdezem, hogy van-e kérdés, hozzászólás, javaslat?  
 
Deutsch László: Két előterjesztésem volt a költségvetéshez, egyik sem került be. Tartom a szavam, ameddig be 
nem kerül, a Lokálpatrióták erről nem szavaznak. 
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Takács Máriusz: További kérdés, észrevétel nincs, kérem, szavazzunk a 242/2023. sz. előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 145/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
242/2023. számú – ”Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzatának 2024. évi költségvetése (I. 
forduló)” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. december 14. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(7 igen, 3 tartózkodás) 
A szavazásban 10 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Igen 
Kállay Gáborné                                                                   Tartózkodott 
Dr. Nagy Attiláné                                                                 Tartózkodott 
Sajó Ákos                                                                            Tartózkodott 
Deutsch László                                                                    Távol 
 
 
2./ Javaslat az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023. (II.21.) önkormányzati rendelet 2795. 

számú költségvetési során lévő előirányzatok átcsoportosítására 
243/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Takács Máriusz: Itt van a helyszínen Czakóné Dobó Krisztina, a Ferencvárosi Intézményüzemeltetési Központ 
vezetője, bármilyen kérdéssel lehet élni hozzá. Azt gondolom, hogy ez egy elég egyértelmű, és technikai jellegű 
előterjesztés. Kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 243/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 146/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
243/2023. számú – ”Javaslat az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023. (II.21.) önkormányzati 
rendelet 2795. számú költségvetési során lévő előirányzatok átcsoportosítására” című – előterjesztést. 
Határidő: 2023. december 14. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(10 igen, egyhangú) 
A szavazásban 10 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
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Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Dr. Nagy Attiláné Igen 
Sajó Ákos Igen 
Takács Máriusz Igen 
Deutsch László                                                                    Távol 
 
Takács Máriusz: Köszönöm Intézményvezető Asszonynak, hogy eljött a Bizottság ülésére. 
 
 
3./ A BMC Budapest Music Center Kulturális Szolgáltató Kft. kérelmének ismételt megtárgyalása, az új 

közösségi színtér jövőbeni kialakításának támogatása 
249/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Árva Péter: Aljegyző Urat szeretném kérdezni ebben az ügyben. Mintha az Mötv-ben lenne olyan, hogyha egy 
Képviselő-testület egy adott témában két alkalommal nem dönt, akkor utána a Polgármesternek szabad kezet ad 
ebben a döntésben. A legutóbbi képviselő-testületi ülésen ezt levettük a napirendről, előtte viszont döntöttünk. Ha 
most, a holnapi ülésen szintén lekerül napirendről, akkor ez ad-e Polgármester Asszonynak szabad kezet? Igen, 
nem? Vagy már egyszer döntöttünk ebben, ezért ez a passzusa az Mötv-nek nem vonatkozik erre? Kérek erről 
egyértelmű állásfoglalást. 
 
dr. Ruzsits Ákos Jenő: Megmondom őszintén, hogy ebben a folyamatban én már félig-meddig elvesztettem a 
fonalat. Első alkalommal elutasítás volt, gyakorlatilag ez a döntés megvan. Az előterjesztő újra ugyanazt a döntést 
kezdeményezi, tehát dönteni kell róla. Úgy gondolom, hogy általában, hogyha van egy előterjesztés, és ott az 
érdemi döntés, ami persze lehet elutasítás is, vagy támogatásra fix megoldás. Az, hogy nem kerül napirendre, 
levesszük napirendről, az már az én értelmezésemben mégiscsak egy ilyen másodlagos, nem érdemi hozzászólás, 
de nyilván a képviselő-testület dönthet úgy, hogy adott esetben akár nem veszi napirendre ezt a napirendi pontot. 
Azt mondom, és összességében az a válaszom, hogy az a döntés, ami már korábban megszületetett, az egy 
döntés, tehát az érvényesül ilyen értelemben. Amit Képviselő Úr mond, az nem jön szóba. 
 
Takács Máriusz: Köszönöm szépen a megválaszolt kérdést, további kérdés, észrevétel nincs, kérem, szavazzunk 
a 249/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 147/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság az alábbi határozati javaslatot elutasítja: 
„A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
249/2023. számú – ”A BMC Budapest Music Center Kulturális Szolgáltató Kft. kérelmének ismételt megtárgyalása, 
az új közösségi színtér jövőbeni kialakításának támogatása” című – előterjesztést.” 

 (2 igen, 1 nem, 8 tartózkodás) 
A szavazásban 11 bizottsági tag vett részt: 
 
Deutsch László Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Árva Péter Nem 
Bodnár Alex Szilveszter                                                      Tartózkodott 
Bucher Franciska                                                                Tartózkodott 
Hulse Alexandra                                                                  Tartózkodott 
Kállay Gáborné                                                                   Tartózkodott 
Kozma András                                                                    Tartózkodott 
Dr. Nagy Attiláné                                                                Tartózkodott 
Sajó Ákos                                                                           Tartózkodott 
Takács Máriusz                                                                  Tartózkodott 
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4./ Beszámoló a Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata fenntartásában működő 
köznevelési intézmények (Óvodák) 2022/2023. nevelési évben végzett szakmai munkájáról 

239/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Takács Máriusz: Kiváló anyagok, szeretném megköszönni az intézményvezetőknek és a Humánszolgáltatási 
Irodának is, hogy elkészítették, és sok gondos szem átnézésével véglegesítették ezeket az anyagokat. Kérdés, 
észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 239/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 148/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
239/2023. számú – ”Beszámoló a Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata fenntartásában 
működő köznevelési intézmények (Óvodák) 2022/2023. nevelési évben végzett szakmai munkájáról” című – 
előterjesztést. 
Határidő: 2023. december 14. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(11 igen, egyhangú) 
A szavazásban 11 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Dr. Nagy Attiláné Igen 
Sajó Ákos Igen 
Takács Máriusz Igen 
 
5./ Intézményi alapító okiratok módosítása 

241/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Szilágyi Imre: Két pontosítást szeretnék eszközölni. Az első a 4. számú normatív határozati javaslatban lenne, a 
4.3. pontban van egy felsorolás, ebből a felsorolásból kikerülne a „mozgásszervi fogyatékos, értelmi fogyatékos, 
egyéb pszichés fejlődési zavarral küzdő gyermek”, és bekerülne az értelmi fogyatékos, érzékszervi fogyatékos, 
mozgásszervi fogyatékos, beszédfogyatékos, és az egyéb pszichés fejlődési zavarral küzdő gyermekek”. Lenne 
még az 5. normatív határozati javaslat, mert szintén a 4.3. pontban, a felsorolásból kikerülni az „érzékszervi 
fogyatékos”. Ennyi lenne az összes módosítás, amit kérnék. Egyébként eredendően ezek vannak az 
intézményeknél, csak itt a nagy alapító okirat dömpingben egy kicsit elúsztunk, és összekevertünk kettőt, ez az 
oka a módosításnak csak. 
 
Takács Máriusz: Csak pontosító kérdés, tehát az kerülne most vissza a szövegbe, ami jelenleg is a hatályos 
alapító okiratokban van? Igen, Irodavezető Úr bólogat. Aljegyző Urat kérdezem, hogy most erről nekünk kell-e 
külön szavazni, mert elvileg Polgármester Asszony az előterjesztő? 
 
dr. Ruzsits Ákos Jenő: Úgy gondolom, hogy a képviselő-testületi ülésen az előterjesztő részéről is el fog 
hangzani, hogy ezzel a módosítással, pontosítással kéri a szavazást. Azt javaslom minden esetben, hogy az 
Irodavezető Úr által ismertetett verzióról, mint előterjesztői előterjesztésről szavazzon a Bizottság, tehát a szóbeli 
módosítással egyben. 
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Takács Máriusz: Tehát ez előterjesztői befogadott módosítónak tekinthető, nem kell róla külön szavaznunk. 
További kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 241/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 149/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
241/2023. számú – ”Intézményi alapító okiratok módosítása” című – előterjesztést az ülésen elhangzott 
módosítással együtt. 
Határidő: 2023. december 14. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(11 igen, egyhangú) 
A szavazásban 11 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Dr. Nagy Attiláné Igen 
Sajó Ákos Igen 
Takács Máriusz Igen 
 
6./ Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. I. félévi 

munkaterve 
256/2023. sz. előterjesztés 
Előterjesztő: Baranyi Krisztina polgármester 

 
Takács Máriusz: A munkaterv minket konkrétan nem érint, csak a képviselő-testületi időpontokhoz képest vannak 
a mi bizottsági üléseink is rögzítve. Ebben egy lényeges pont, hogy a legelső képviselő-testületi ülés 2024. január 
30-án, kedden lenne. Tehát a mi bizottsági ülésünk az előtte lévő napon 2024. január 29-én hétfőn lenne, de több 
ülés sem a második csütörtökön, hanem a harmadikon lesz. Tehát egy picit más a javasolt menetrendje az 
elkövetkező félévnek, mint amihez eddig hozzászoktunk. 
 
dr. Mátyás Ferenc: Nem akarom hosszan húzni a szót, mert tegnap a Városfejlesztési, Innovációs és 
Környezetvédelmi Bizottság ülésén elég hosszan faggattuk Alpolgármester Urat, és nyilván a holnapi nap folyamán 
ezeket újra meg fogjuk tenni. Viszont egyetlenegy olyan kérdés volt, amire nem kaptam választ a tegnapi ülésen, 
hátha Alpolgármester Asszony tud erre válaszolni. Augusztusban nem szokott képviselő-testületi ülés lenne amúgy 
sem, júliusban a tavalyi évben nem volt, júniusban volt. Az őszi mindig szeptemberben kezdődik, tehát, ami az I. 
félévi munkaterv nagyjából a szeptemberig tartó időszakot öleli fel. Szeptemberben ez a második csütörtök 
szeptember 9-e környékén van. Tehát május 9-e, mert most ott van a május havi képviselő-testületi ülésünk és 
szeptember 9-e között nem lesz képviselő-testületi ülés? Tudom, hogy júniusban választás lesz, de ez konkrétan 
négy hónap, és azért választás ide vagy oda, egy város vezetése nem állhat meg négy hónapra, ami az évnek 
egyharmada. Viszont, ha lesz ülés, akkor miért nem szerepel, mondjuk, június végén, ahogy tavaly volt, vagy miért 
nem jelezzük előre, hogy akkor lesz egy júliusi képviselő-testületi ülés? Vagy ez a része hogyan lesz? Az biztosan 
nonszensz dolog, hogy négy hónapon keresztül sem Bizottság, sem a Képviselő-testület nem fog ülésezni.  
 
Deutsch László: A válasz dr. Mátyás Ferencnek, hogy megismerjük azt a bizonyos amerikai állapotot, amit „béna 
kacsának” hívnak. Ez lesz, nem tudunk mit csinálni. Nem dönthetünk az új Képviselő-testület és az új Bizottságok 
helyett, pedig kellene, igaza van dr. Mátyás Ferencnek, de ez van, szokatlan, először fordul elő az országban. 
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dr. Mátyás Ferenc: Akkor én szeretnék egy olyan módosítást előterjeszteni, amiben 2024. június 27-ére, 
csütörtökre képviselő-testületi ülést hívunk össze. Az másfél hónappal a korábbi után van, talán kiváltható vele a 
júniusi ülés. Tehát akkor ne hívjuk össze rendkívüli ülést, ha valamit már most be kell írni, akkor a hatósági ügyeket 
írjuk be, ami amúgy is van. Egyébként meg úgy is fel lehet tölteni a munkatervet, mert azt az elmúlt évek 
bebizonyították, hogy egy dísz, amit nagyjából nem tartunk, ha az SZMSZ-ünkre gondolok. Sőt, írjuk be az SZMSZ-
t júniusra. Ne, bocsánat, csak vicceltem. De akkor június 27-re irányozzunk elő egy képviselő-testületi ülést. 
 
Takács Máriusz: További kérdés, észrevétel nincs. Kérem, hogy szavazzunk dr. Mátyás Ferenc módosító 
indítványáról. 
 
KOEN 150/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
256/2023. számú – ”Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. I. 
félévi munkaterve” című – előterjesztést, azzal a kiegészítéssel, hogy 2024. június 27-ére kerüljön összehívásra 
egy képviselő-testületi ülés. 
Határidő: 2023. december 14. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(7 igen, 1 nem, 3 tartózkodás) 
A szavazásban 11 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Takács Máriusz Nem 
Kállay Gáborné                                                                   Tartózkodott 
Dr. Nagy Attiláné                                                                 Tartózkodott 
Sajó Ákos                                                                            Tartózkodott 
 
Takács Máriusz: Én Horvátországban leszek ebben az időpontban, azért nem szavaztam meg, de javasolni fogjuk 
a módosítást a Képviselő-testületnek. Kérem, hogy ezzel a módosítással szavazzunk a 256/2023. sz. előterjesztés 
határozati javaslatáról. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 151/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a 
256/2023. számú – ”Budapest Főváros IX. Kerület Ferencváros Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. I. 
félévi munkaterve” című – előterjesztést a KOEN 150/2023. (XII.13.) sz. határozat figyelembevételével. 
Határidő: 2023. december 14. 
Felelős: Takács Máriusz elnök 

(10 igen, 1 tartózkodás) 
A szavazásban 11 bizottsági tag vett részt: 
 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
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Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Dr. Nagy Attiláné Igen 
Sajó Ákos Igen 
Takács Máriusz Igen 
Árva Péter                                                                           Tartózkodott 
 
7./ Fekete Sas Könyvkiadó Bt. támogatási kérelme 

Sz-360/2023. sz. előterjesztés  
Előterjesztő: Döme Zsuzsanna alpolgármester 

 
Takács Máriusz: Ők egy könyv megjelenéséhez kérnek támogatást, amit a Fővárosi Művelődési Központ korábbi 
igazgatója írt. A könyvhöz a XIII. kerületi Önkormányzat már adott 150 ezer forintos támogatást. Kérdezem a 
képviselőtársakat, hogy van-e javaslatuk? Én biztos, hogy javasolni fogom azt, hogy a XIII. kerület bölcsességét 
iránymutatóul véve, mi is 150 ezer forintot adjunk erre a jónak ígérkező könyvre. Kérdezem, hogy más javaslat, 
gondolat van-e az előterjesztéshez? 
 
Bucher Franciska: Nem szeretném húzni az időt, én többet is javasolnék a magam részéről, 250 ezer forintot. 
 
Takács Máriusz: Elhangzott közben az a kérdés, hogy a költségvetési soron van-e ennyi pénz? Azt gondolom, 
hogy van. Irodavezető Úr bólogat rá, hogy van. A magam részéről tetszik nekem ez a 250 ezer forint, szavazzunk 
erről az összegről. Előterjesztőt kérdezem, itt több javaslat elhangzott, hogy mit fogad be? 
 
Döme Zsuzsanna: Szavazhatunk akár mind a két javaslatról. Nyilván támogatom, ha nagyobb összeg szerepel a 
határozati javaslat kipontozott részén, azért nem javasoltam konkrét összeget. Akár a teljes hiányzó összeg 
támogatására is lenne lehetőség. Abból indultam ki, hogy legutóbb például az Őrsi László 1956-os könyvére talán 
100 ezer forintot sem sikerült kapni, tehát nem szerettem volna ezzel befolyásolni a Bizottságnak a döntését. 
Szerintem az is egy fontos kiadvány volt, és talán 80 ezer forintot szavaztak meg rá. Ott én egy magasabb összegre 
tettem javaslatot, úgyhogy itt nem akartam ezzel befolyásolni a Bizottságot, szavazzunk a magasabb összegről, 
ha az nem lesz támogatott, akkor az Elnök Úr által javasolt összegről. 
 
Bucher Franciska: Azért mondtam ezt a 250 ezer forintot, mert fogalmam nem volt, hogy mennyi pénz van, de 
egyetértek, és akár az egész összeget, a maradékot, vagy bármennyit javasolok, ha van rá keret. Akkor az új 
javaslat 350 ezer forint? Próbálom felsrófolni egy kicsit. 
 
Takács Máriusz: Azért felhoznám azt az érvet, hogy biztosan jó könyv lesz, de általában úgy szoktunk komolyabb 
összegeket adni, hogy azokat pályázati úton másokkal összevetve tesszük. Nálam a 250 ezer forint az a határ, 
amire azt mondom, hogy támogatásként is nagyon szívesen mellé tudok állni, de egy nagyobb összegnél már 
nagyon nehéz azt mondani, hogy azt nem lett volna jó megversenyeztetni más munkákkal. Először felteszem a 
250 ezer forintot szavazásra, ha ez nem kapja meg a többséget, akkor a 150 ezer forintot, és ha az sem, akkor úgy 
vesszük, hogy nem támogattuk a kérelmet. További kérdés, észrevétel nincs. Kérem, szavazzunk a 250 ezer forint 
támogatási összegről. 
 
Több hozzászólás nem volt, a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
 
KOEN 152/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy 250.000,- Ft támogatást nyújt a Fekete 
Sas Könyvkiadó Bt. részére „Illés Klára: Milliók közül egyetlen 1” című kötetének megjelentetésére. 
Határidő: döntést követő 30 napon belül 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

(9 igen, 1 nem, 1 tartózkodás) 
A szavazásban 11 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
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Bucher Franciska Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Dr. Nagy Attiláné Igen 
Sajó Ákos Igen 
Takács Máriusz Igen 
Kozma András Nem 
Deutsch László                                                                   Tartózkodott 
 
Takács Máriusz: Kérem, szavazzunk az Sz-360/2023. sz. előterjesztés határozati javaslatáról úgy, hogy a 
határozati javaslat kipontozott részére 250 ezer forint támogatás kerül be. 
 
KOEN 153/2023. (XII.13.) sz. 

Határozat 
A Kulturális, Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi Bizottság úgy dönt, hogy 250.000,- Ft támogatást nyújt az 
önkormányzat 2023. évi költségvetésről szóló 4/2023. (II.21.) önkormányzati rendelet 3146. számú „Kulturális, 
Oktatási, Egyházügyi és Nemzetiségi feladatok” költségvetési sorának terhére, a Fekete Sas Könyvkiadó Bt. 
részére „Illés Klára: Milliók közül egyetlen 1” című kötetének megjelentetésére és felkéri polgármester asszonyt a 
támogatási szerződés megkötésére. 
Határidő: döntést követő 30 napon belül 
Felelős: Baranyi Krisztina polgármester 

(11 igen, egyhangú) 
A szavazásban 11 bizottsági tag vett részt: 
 
Árva Péter Igen 
Bodnár Alex Szilveszter Igen 
Bucher Franciska Igen 
Deutsch László Igen 
Hulse Alexandra Igen 
Kállay Gáborné Igen 
Kozma András Igen 
Dr. Mátyás Ferenc Igen 
Dr. Nagy Attiláné Igen 
Sajó Ákos Igen 
Takács Máriusz Igen 
 
Takács Máriusz: Köszönöm szépen a mai munkát, mindenkinek nagyon kellemes ünnepeket kívánok. 
Legközelebb január 29-én, hétfőn, fogunk találkozni valószínűleg, jó eséllyel, attól függ, hogy elfogadja-e a 
Képviselő-testület a munkatervét. Tehát ugyanebben az időpontban lesz valószínűleg az ülés 2024. január 29-én, 
hétfőn. Az ülést 15.53 órakor bezárom.  
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Árva Péter      Takács Máriusz 
                        bizottsági tag               elnök 
 
 
  
      Benkő Irén 
jegyzőkönyvvezető 


